

Referat fra kredsbestyrelsesmøde i DTS Kreds IV Hovedstaden m.v.



Dato: Onsdag den. 19. oktober 2016

Sted: Sluseholmen

Deltagere:

Niels Gyrsting

Anette Prüsse Jensen

Henrik Kaj Lüthje

Jens Norlund Jensen

Kim Andersen

Rene Flemming Nilausen (referent)

Birgit Elnegaard

Ulla Kær Andersen

Henrik Michaelsen

Afbud:

Pia Vig

Tina Charlotte Olsen

Dagsorden:

- 1) Godkendelse af endelig dagsorden
- 2) Valg af referent
- 3) Meddelelser fra formændene – (Herunder: Det nye Skattevæsen)
- 4) Meddelelser fra andre/bordet rundt
- 5) Hovedbestyrelsesmødet den 24. oktober 2016
 1. Velkomst
 2. Valg af dirigent og mødesekretær
 3. Status på forbundets virksomhed og debat – (spørgsmål til Merete Agergaard og ministeren?)
 4. Aktuelle emner – herunder indkomne forslag
 5. Foreløbig godkendelse af regnskabet for 2015
 6. Valg til ledige poster i TR-fora
 7. Mødet afsluttes
- 6) Opfølgning på medlemsmails
- 7) Eventuelt.

Referat

1. Godkendelse af endelig dagsorden

Der tilføjes pkt. 3A. Retningslinier for sagstilsikring samt pkt. 3B. Analyse på momsområdet.

2. Valg af referent

René

3. Meddelelser fra formændene – (Herunder: et nye Skattevæsen)

Niels: Der er ubrugte lønmidler i organisationen. Drøftelse af at de bør bruges til engangstillæg/varige tillæg.

Der er uddannelsesmidler som ikke er brugt. Bestyrelsen opfordrer til at hvis man får nej til et kursus så kontakt tillidsrepræsentanten så vi kan gå videre med det.

Niels og Kim skal deltage som repræsentanter fra DTS i Dansk Erhvervs konference om illegale varetransaktioner.

Der er repræsentantskabsmøde i CO 10 den 14. november 2016. Jens og Niels deltager herfra.

Jens: Anette Albrechtsen og Jens har haft møde med HR i Skatteankestyrelsen med henblik på at få en ny arbejdstidsaftale på plads. Næste møde er fastsat til medio november.

I HR og Stab er tillægs forhandlingerne afsluttet med et – set med DTS øjne – et fornuftigt resultat.

Kim: Der arbejdes på etablering af den nye Toldstyrelse – vi ved pt. ikke noget.

Der forventes ca. 40 stillingsopslag i tolden indenfor forskellige områder.

Turnusanalysen på toldområdet findes på Sharepoint. Der forventes oprettet en ny gruppe med Gitte Plambæk som leder.

Sikkerhedsvurderingen er i gang. 3-4 medarbejdere kan muligvis ikke sikkerhedsgodkendes. PET kommer med en udmelding og så er det i sidste ende SKAT som vurderer om medarbejderen kan sikkerhedsgodkendes.

Forurening i lufthavnen. Der er konstateret undergrundsstråling (radon): Der er sat målere op.

Lønforhandlingerne er i gang. Man er bagud på de varige tillæg.

Toldudvalget har givet udtalelse til den nye respektpakke.

Der er pres på for at få en mini Apv/Mtu. Der er stort behov i en enhed i Billund.

Der er kommet nyt EUTK-nyhedsbrev. De yderligere midler til tolden forventes at skulle bruges til nye IT-systemer.

Henrik M: En del medarbejdere i Told er på et nyt kursus i inddrivelse, men muligheden for at inddrive på toldområdet er udskudt ½ år, så der bliver måske behov for opfriskning, når inddrivelsen genoptages.

Der er tilført en hundefører i København, som kommer fra Padborg, men der er ikke tilført ekstra hundefører i Padborg til erstatning herfor.

3A. Retningslinier for sagstilsikring

Der er store udfordringer i det udsendte. Det skaber frustrationer blandt medarbejderne pga. der umiddelbart ikke længere er minimumsgrænser for ændringer. Vi ser frem til fortolkninger af det udsendte.

3B. Analyse på momsområdet

PWC skal analysere momsområdet om det kan gøres smartere. En del medarbejdere er utrygge ved at et konsulentfirma skal lave analysen, selvom man vil inddrage medlemmer. Der spørges, har vi ikke ressourcerne i SKAT til selv at udfærdige en sådan analyse?

4. Meddelelser fra andre/bordet rundt

Henrik M: En del medarbejdere i Told er på et nyt kursus i inddrivelse, men muligheden for at inddrive på toldområdet er udskudt ½ år, så der bliver måske behov for opfriskning, når inddrivelsen genoptages.

Der er tilført en hundefører i København, som kommer fra Padborg, men der er ikke tilført ekstra hundefører i Padborg til erstatning herfor.

Henrik L: Der er en del overarbejde i øjeblikket. Der er i øjeblikket også udfordringer med arbejdstidsreglerne, i forbindelse med beordret arbejde i weekenderne, der er ved at blive set på problemerne.

René: Der er fortsat diverse udfordringer med bevillinger, herunder sikkerhedsstillelse. Da en del medarbejdere som laver bevillinger sidder i Århus, er der en del rejseaktivitet.

Jens og Annette har deltaget i møder med ledelsen om det nye servicekoncept, hvor man skal yde service på en tilrettelagt måde via en Microbizz. Dette føler flere er tungt og Microbizzen virker ikke altid efter hensigten. Ledelsen kigger på den tekniske opsætning af bizzen og på hvordan de får skaffet bedre IT-dækning, så den virker alle steder. Desuden skal ledelsen melde ud i husene, hvordan serviceniveauet er efter det nye koncept, da niveauet skal være ens i hele landet. Fagforbundene har skrevet ud til alle servicemedarbejderne og bedt dem om at bruge Microbizzen og melde tilbage, hvad der ikke virker. Nyt møde med ledelsen i det nye år.

Der skal flyttes rundt i Præstøgade, da flere enheder har vokseværk og man sidder rigtig tæt. Adressen er påvirket af, at eksterne konsulenter og medarbejdere i SKAT, som ikke står under Præstøgade i personalefortegnelsen, sidder på adressen. Da Bygninger og Service ikke er blevet orienteret om, at der sidder et større antal personer på adressen end antaget, påvirker det den officielle fordelingen af pladser, mængde af frugt m.v.

Birgit: Har deltaget i det første SU-møde.

Der mangler kollega som vil være arbejdsmiljørepræsentant.

Tillægsforhandlingerne er i gang.

Flytteplanen er i gang. Der forbliver enkelte medarbejder på Havneholmen.

Der er ansat nye medarbejdere i Odense. De fleste er AC-er og enkelte HK-er. 5-6 medarbejdere går på pension som følge af udflytningen.

Kommende projekt i gang om den nye arbejdstidsaftale.

Ulla: IT-Services 24/7 vagtordningen skal evalueres. Der afholdes møde med de berørte medarbejdere, for at høre deres holdning.

AMU har indkøbt Stepbrætter til de forskellige lokationer.

5. Hovedbestyrelsesmøde den 24. oktober 2016

1. Velkomst
2. Valg af dirigent og mødesekretær
3. Status på forbundets virksomhed og debat – (spørgsmål til Merete Agergaard og ministeren?)
4. Aktuelle emner – herunder indkomne forslag
5. Foreløbig godkendelse af regnskabet for 2015
6. Valg til ledige poster i TR-fora
7. Mødet afsluttes

Repræsentantskabet kører efter planen. Skatteministeren og Merete Agergaard vil deltage. Det meste vil handle om det nye skattevæsen.

Der er ikke indkommet forslag til pkt. 4 på Repræsentantskabet. Desuden er der ikke nogle kampvalg under pkt. 6, da der kun er kommet en kandidatliste til hvert område.

6. Opfølgning på medlemsmails

Der forventes snarest udsend en medlemsmail.

7. Eventuelt

Intet